
he first thing that comes to my mind would be allowing the students to pick the 

subjects of their choice as it is possible in the United States, and the UK. It is much 

more convenient for the students to study what they want as it will offer them a new 

definition of learning, the one that is based on the curiosity and not on force. 

Secondly, I would make more incentives for pupils to be the overachievers so they 

study for the potential financial award or recognition on the school level. These are 

the reforms much needed in my school.   

Первое, что приходит мне в голову, - это позволить студентам выбирать 

предметы по своему выбору, как это возможно в Соединенных Штатах и 

Великобритании. Студентам гораздо удобнее изучать то, что они хотят, так как это 

даст им новое определение обучения, основанное на любопытстве, а не на силе. 

Во-вторых, я бы сделал больше стимулов для учеников быть сверхуспевающими, 

чтобы они учились на потенциальную финансовую награду или признание на 

школьном уровне. Это те реформы, которые так необходимы в моей школе. 

People say there is no such thing as an ideal system of education, but I think I know 

what could be done in order to improve our system. First of all, in my opinion there 

should not be a uniform school starting age. All kids are different: some are ready to 

start school when they are 6 and some others need more time to get ready. As for 

school leaving age, I think the mimimum should be 18, but the last stage of education 

should include subjects that will help school students to gain some skills and 

qualifications.  

The most important thing that needs to be changed is that children should be taught 

not just academic subjects, but also how to become healthy, contented people, how 

to take care of a house and how to manage their money. In fact, I like our school 

curriculum, the only thing I'd like to change is to introduce more PE lessons — I think 

we should have a PE lesson five times a week and these should be about playing all 

sorts of active games. There shouldn't be any lessons in the afternoon. This will be 

time for after-school clubs and activities. 

 Every child should try as many different activities as possible — this will help him or 

her to discover his or her talents and abilities. We might not like the idea of taking 

tests and exams, but I think they are important because they help to assess each 

student's level at the beginning of course and at the end of course. But there is an 

important thing: students should not be compared with other students! 

Люди говорят, что идеальной системы образования не существует, но я думаю, 

что знаю, что можно сделать, чтобы улучшить нашу систему.Прежде всего, на 

мой взгляд, не должно быть единого школьного стартового возраста. Все дети 

разные: некоторые готовы пойти в школу в 6 лет, а другим нужно больше 

времени, чтобы подготовиться. Что касается возраста окончания школы, то я 

думаю, что мимимум должен быть 18 лет, но последняя ступень образования 

должна включать предметы, которые помогут школьникам приобрести некоторые 

навыки и квалификацию.Самое главное, что нужно изменить, - это научить детей 



не только учебным предметам, но и тому, как стать здоровыми, довольными 

людьми, как заботиться о доме и как распоряжаться своими деньгами.На самом 

деле мне нравится наша школьная программа, единственное, что я хотел бы 

изменить, это ввести больше уроков физкультуры — я думаю, что мы должны 

проводить уроки физкультуры раз в неделю, и они должны быть посвящены игре 

во всевозможные активные игры.Во второй половине дня никаких уроков быть не 

должно. Это будет время для внеклассных кружков и мероприятий. Каждый 

ребенок должен попробовать как можно больше различных видов деятельности — 

это поможет ему раскрыть свои таланты и способности.Нам может не понравиться 

идея сдачи тестов и экзаменов, но я думаю, что они важны, потому что помогают 

оценить уровень каждого студента в начале курса и в конце курса. Но есть важная 

вещь: студентов нельзя сравнивать с другими студентами! 


